

الجمعية العامة الـ146 للاتحاد البرلماني الدولي والاجتماعات ذات الصلة

السبت، 11 آذار/مارس 2023 – الأربعاء، 15 آذار/مارس 2023

المنامة، مملكة البحرين

ملخص

بناءً على دعوة من برلمان مملكة البحرين، ستعقد الجمعية العامة الـ146 للاتحاد البرلماني الدولي والاجتماعات ذات الصلة في المنامة، مملكة البحرين، من السبت 11 إلى الأربعاء 15 آذار/مارس 2023.

وستجتمع خلال هذه الجمعية العامة جميع الهيئات التشريعية للاتحاد البرلماني الدولي، بما في ذلك المجلس الحاكم، واللجان الدائمة، ولجنة حقوق الإنسان للبرلمانيين، ولجنة شؤون الشرق الأوسط، وكذلك منتدى النساء البرلمانيات، ومنتدى البرلمانيين الشباب. وستركز المناقشة العامة على الموضوع العام المتمثل في **تعزيز التعايش السلمي، والمجتمعات الشاملة للجميع: مكافحة التعصب** - وستوفر منبراً للمندوبين للتداول، وتبادل الآراء، وحشد العمل البرلماني في هذا المجال.

وستعتمد الجمعية العامة قرارات بشأن البند الطارئ والبند الموضوع الذي ستنظر فيه اللجنة الدائمة للسلم والأمن الدوليين المعنون **"الهجمات والجرائم الإلكترونية: المخاطر الجديدة على الأمن العالمي"**، واللجنة الدائمة للتنمية المستدامة المعنون **"الجهود البرلمانية المبدولة لتحقيق رصيد كربون سلمي في الغابات"**. ومن المقرر أن تحتتم الجمعية العامة باعتماد وثيقة ختامية بشأن الموضوع العام للمناقشة العامة.



146th Assembly and related meetings

Saturday, 11 March 2023 - Wednesday, 15 March 2023

Manama Bahrain

Summary

At the invitation of the Parliament of Bahrain, the 146th Assembly of the IPU and its related meetings will be held in Manama, Bahrain, from Saturday, 11 to Wednesday, 15 March 2023.

All IPU statutory bodies, including the Governing Council, Standing Committees, Committees on the Human Rights of Parliamentarians and on Middle East Questions, as well as the Forum of Women Parliamentarians and the Forum of Young MPs, will convene during this Assembly. The General Debate will focus on the overall theme of **Promoting peaceful coexistence and inclusive societies: Fighting intolerance** - and provide a platform for delegates to deliberate, exchange views and galvanize parliamentary action in this area.

The Assembly will adopt resolutions on the emergency item and on the subject item taken up by the Standing Committee on Peace and International Security entitled *Cyberattacks and cybercrimes: The new risks to global security and by the Standing Committee on Sustainable Development entitled Parliamentary efforts in achieving negative carbon balances of forests*. The Assembly is expected to conclude with the adoption of an outcome document on the overall theme of the General Debate.